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Leo brengt Wouter mee voor kennismaking. Wouter zal Leo af en toe vervangen als hij niet 

aanwezig kan zijn.  Vandaag hebben we ook Sophie als gast aan tafel. We starten met een kleine 

kennismakingsronde. 

 

1.  GAST AAN TAFEL: SOPHIE CAMARA-CORYNEN VAN LES CAJOUTIERS  

Sophie Camara-Corynen van Les Cajoutiers komt langs met een update over het schoolproject in 

Senegal.  

Intussen zijn ook dove kinderen en kinderen met Down-syndroom welkom in de school. Kinderen 

met een beperking hebben heel weinig kansen in landen zoals Senegal en worden ook door hun 

eigen familie soms uitgesloten. 

Sinds kort telt het team ook een leraar die gebarentaal kent en Frans spreekt. Objectief is om ook 

deze kinderen dezelfde kansen te geven om hun lagere school af te ronden zodat ze ook kunnen 

deelnemen aan het staatsexamen dat toegang geeft tot secundair onderwijs. 

Door gebarentaal te leren, krijgen kinderen ook meer kansen om zich te integreren binnen hun 

familie en de gemeenschap. 

Les Cajoutiers is eerste school in Senegal waar dergelijk inclusief onderwijs geboden wordt. De 

overheid begint zich er nu ook in te interesseren omdat dergelijk aanbod eigenlijk niet bestaat. 

Het vinden van voldoende personeel en mensen die gebarentaal kennen is het moeilijkste. 

Hiervoor wordt ook samengewerkt met een school in Benin die specialisten ter zake in huis 

hebben en zo ook het personeel kunnen opleiden. 

650 kinderen waarvan 100-tal doven en 29 met Down. Iets meer dan 60 dove kinderen zit 

intussen in het reguliere aanbod waar de doorstroming jaar na jaar verder doorgaat binnen de 

inclusieve werking. Doven-gebarentaal is de Amerikaanse versie die ook voortdurend evolueert.  

Impact van corona: scholen zijn een aantal maanden gesloten geweest – erna heel moeilijk om 

alle kinderen terug naar school te krijgen. Door de economische crisis kregen families het heel 

moeilijk waardoor sommige kinderen ingeschakeld werden om te werken. 

Bouw inclusieve school: deel van het gebouw langs de kant van de weg waar inclusieve school 

komt is intussen gezet maar corona zorgde ervoor dat de werken een tijdje stil lagen.  

5 schoolbussen in cirkel van 16km halen kinderen op – dove kinderen kunnen ook van verder 

komen als ze willen blijven verder inclusief evolueren en groeien. 

Aantal kinderen zullen dit jaar hun diploma halen waardoor ze kunnen doorstromen naar de 

arbeidsmarkt. Zij krijgen nog een tijdje ondersteuning tot wanneer ze effectief op eigen benen 

kunnen staan.  

Stages van leerkrachten die hier naar België komen, zorgen ervoor dat er op die manier ook heel 

wat interessante ervaringen, methodieken,… terug naar Senegal komen. Momenteel 2 

leerkrachten die stage lopen in België, vooral rond ergotherapie: de pedagogisch directeur en de 

verantwoordelijke voor de kinderen met Down. 



Sophie zal voor 2022 opnieuw een subsidieaanvraag indienen en bedankte de GROS voor de 

steun die ze de voorbije jaren kregen. 

2.  VAN GROS NAAR GRIS - BESPREKING VOORSTEL TOT ADVIES 

Focus ‘hulp’ verleggen naar andere kant - Verschillen in economische positie en andere 

verhoudingen in machtsbesef - Naamswisseling zou er komen op basis van het inzicht dat er wil 

is om te veranderen en mensen ook ander beeld krijgen over noord-zuidbeleid. 

 

Mogelijkheden: Raad voor mondiaal beleid en/of internationale samenwerking/solidariteit 

Indien mogelijk laten samenvallen met vb. samenstelling lokaal bestuur na verkiezingen zodat er 

ook niet al te veel ambtelijk gedoe is – op die manier is er nu ook gedurende langere tijd 

mogelijkheid om goed na te denken en uit te werken op welke manier een wijziging het best 

gebeurt. 

 

Werkgroep moet werk maken van actuele missie, visie,... maar ook de verdere praktische 

uitwerking kan daar geregeld worden. 

 

Stilaan is er al een verschuiving van idee rond ‘ontwikkelingshulp’ aan de gang – toch ook 

nadenken over de thema’s die aan bod komen en hoe we daar in de toekomst mee aan de slag 

gaan gezien de 17 SDG’s die aan bod kunnen komen maar er daardoor ook veel breder gewerkt 

zal (moeten) worden. 

 

Proces kan nog een tijd duren als we de in de toekomst het werkterrein willen verbreden – 

werkgroep kan zich ook hierover buigen om af te bakenen hoe breed er gewerkt kan worden, 

rond welke thema’s en op welke locaties + idem voor subsidiereglement dat dan mogelijks ook 

verbreed kan worden. 

 

Internationale samenwerking lijkt niet de goeie term – eerder solidariteit > omgaan met 

gelijkwaardigheid, in solidariteit schuilt een ‘waarde’ – samenwerking is eerder een ‘werkwoord’ 

 

Suggestie van Annelies om eerst binnen een werkgroep al een aantal aspecten af te toetsen en 

voorstel te formuleren vooraleer naar college te stappen. GROS moet zich zeker achter 

voorstellen scharen. Annelies zal al melding maken van het voornemen en het lijkt inderdaad 

goed om proces te doorlopen zodat tegen volgende legislatuur met een vernieuwd elan gestart 

kan worden. 

 

In de term ‘GROS’ zit nog de gedachte van ‘ontwikkelingssamenwerking’ die intussen evolutie 

doormaakte en ook breder bekeken wordt. Bredere bevolking denkt ook breder dan enkel de 

steun aan ontwikkelingslanden. >> Ontwikkeling in het Noorden en ontwikkeling in het Zuiden 

moeten een soort goede samenwerking worden – wat GROS doet, moet daar ook naartoe 

evolueren: zowel hier als daar.   Vb FT-gemeente is iets wat effectief hier gebeurt en ook daar… 

dergelijke dingen zouden nog meer moeten aan bod komen en in praktijk omgezet worden. 

 

Vraag Maurice: kan de werkgroep breder bekeken worden dan de GROS? Vb ook met mensen 

van de jeugdraad, de milieuraad,…  >> op die manier kan er ook breder nagedacht worden. 

Carmen wil dit zeker ook aan bod laten komen tijdens een interradenoverleg maar eerst 

intern te bekijken zodat al minstens de GROS zich achter algemeen werkkader kan scharen. 

 

Werkgroep: Maurice, Rein, Beatrijs, Carmen + Annelies (Marijke)   --  Sandra wil eerste keer mee 

brainstormen    >>> Carmen doet voorstel van datum 

 

Suggestie Frank: ook externen uitnodigen die mening hebben over dit thema en daar suggesties 

rond kunnen bezorgen. Zo schreef Lou Callewaert hier een tekst over (Frank kent hem) die al 

door een aantal GROS-leden werd doorgenomen. Frank zal de tekst delen met alle GROS-leden. 



3.  HOEILAART, FAIRTRADE GEMEENTE 

3.1.  Verslag 15 maart 2022 (zie bijlage) – toelichting Anita 

Anita stuurde mail naar Annelies met vraag of de nieuwe algemeen directeur kan deelnemen aan 

volgende werkgroep: dinsdag 10 mei is bijeenkomst gepland in GC. Trekkersgroep wil toch 

opnieuw vragen dat er binnen gemeente wat meer aandacht zou gaan naar FT-titel en daar meer 

rond zou gebeuren.  

Als Gunther zich op 10 mei niet kan vrijmaken, kan mogelijks een delegatie van de trekkersgroep 

zich laten uitnodigen in het gemeentehuis voor overleg. Marijke doet navraag + ook bij Annick 

om kennis te maken met de groep en te vragen dat er meer aandacht naar FT gaat. 

Idee dat er toch ergens een beleidsdocument gemaakt wordt waaruit duidelijk wordt wat lokaal 

bestuur zal doen rond FT en aankoopbeleid. 

Annelies geeft mee dat tijdens de afsluitende receptie na het bezoek van de gouverneur aan 

Hoeilaart streek- en FT-producten aangeboden zullen worden. 

Verder geen nieuws van de trekkersgroep.  

 

4.  FINANCIËN 

4.1. Goedkeuring budget scholenaanbod: voorstelling voor 3de kleuterklas + 1ste 

leerjaar op dinsdag 17 mei (https://levendemuziek.be/voorstellingen/migratie) 
Anita diende subsidieaanvraag in namens 11.11.11.Hoeilaart/Gros – kostprijs: € 1400 excl.btw 

(zie bijlage bij agenda) 

Vraag van Annelies of het wel zinvol is om voor dergelijke jonge leeftijdsgroep iets te plannen – 

komt de boodschap dan wel over? Anita antwoordt dat dit op vraag van de scholen zelf voor deze 

doelgroep ingepland wordt. Normaal is er ook aanbod voor 3de en 5de leerjaar voorzien in kader 

van 11.11.11.-periode. Ook dat staat in 2022 nog op het programma. 

Eigenlijk was deze subsidieaanvraag niet nodig: het scholenaanbod kan immers beschouwd 

worden als aanbod voor doelgroep scholen namens de GROS (in het kader van 11.11.11.). 

OK – wordt door GROS geboekt binnen de werkingsmiddelen en dan specifieker voor 

scholenwerking. In de toekomst is geen aanvraag vanuit 11.11.11 nodig maar GROS zal deze 

suggesties en offertes bespreken tijdens de vergaderingen.  

 

4.2. (dringende) Subsidieaanvragen: 

4.2.1.  Ervaringsreis Milan Philips 

Agnes stuurde de aanvraag van haar kleinzoon door via mail (zie bijlage bij agenda) 

Punt 8 uit reglement: Inleefreizen is van toepassing.  Aangezien Milan meer dan 10 weken 

deelneemt, kan hij maximumbedrag krijgen.  

OK voor € 900: nu € 600 en bij terugkeer € 300 na verslag – Milan te contacteren 

+ vraag dat hij bij zijn terugkeer verslag uitbrengt. 

 

4.2.2.  Acties 5voor12 tvv Oekraïne (pasta-avond – concert) 

Jan Lenaerts diende 2 subsidieaanvragen in namens 5voor12 

Punt 6 uit reglement:  Steun aan lokale organisaties en verenigingen voor kleinschalige 

initiatieven maar vermoedelijk ook aanvraag bedoeld voor punt 2? > punt 2 is van toepassing 

aangezien het gaat om actie rond sensibilisering + geldinzameling. 

 

OK voor ondersteuning mits indienen van aankoopbewijsjes - Ook voor 2de avond OK 

maar ook enkel steun mits indienen van de nodige bewijsstukken. 

 

https://levendemuziek.be/voorstellingen/migratie


Opmerking: vragen aan 5voor12 om zeker ook aandacht te hebben voor de aankoop van FT-

producten – dit ook onthouden als aandachtspunt bij toekomstige aanvragen voor ondersteuning. 

 

5.  INITIATIEVEN 2022 

5.1.  Duurzame Doendersdag  

5.1.1. Voorstel Pleasant Island (avondprogramma) 

5.1.2. Samenstelling werkgroep 

Zeker OK dat deze lokale kunstenaars hun voorstelling brengen – maar ook te benadrukken dat 

dit niet ‘apocalyptisch’ is maar de spijtige realiteit. Als GROS moeten we dit zeker ook duidelijk 

stellen naar de theatermakers. Na te vragen hoe lang voorstelling duurt – eventueel erna debat 

houden rond thema vluchtelingen? 

Werkgroep om programma van Duurzame Doendersdag vorm te geven – ook te bekijken hoe ver 

we hiermee willen gaan, rekening houdend met de 17 SDG’s.  

Oorspronkelijk idee van DDD was dat organisaties die rond # ontwikkelingsdoelstellingen 

werken hun werking kunnen tonen aan burgers en aan partnerorganisaties. Op die manier 

komen zeer veel organisaties in aanmerking wat misschien niet werkbaar blijft. Ter info: 

Peter Wollaert sloot de 1ste avond af met info rond de 17 SDG’s – misschien iets 

soortgelijks te herhalen?. 

Tijdens interradenoverleg navraag of er nog adviesraden interesse hebben. DDD kan 

interessanter worden als er breder gekeken wordt. 

 

6.  NIEUWS VAN EN VRAGEN AAN DE SCHEPEN 

• Advies erkenningsreglement – opvolging mailverkeer rond taalgebruik:  

Er wordt ter vergadering opgemerkt dat we als gemeente niet bevoegd zijn om in een bijkomende 

regeling afwijkende taalregels op te leggen. Aan de vaste commissie voor taaltoezicht wordt 

hierover advies gevraagd door een GROS-lid. Antwoord af te wachten. 

Schepen Annelies bespreekt dit komende donderdag tijdens het schepenoverleg met Marijke en 

het tijdelijke afdelingshoofd Leven zodat dit onderdeel van het GROS-advies zeker ook 

opgenomen wordt bij de verdere behandeling van de verschillende adviezen en eventuele 

aanpassing van ontwerptekst erkenningsreglement.  Algemeen directeur en afdelingshoofd zullen 

zich informeren naar mogelijkheden om deze passage zeker correct op te nemen.  

Antwoord op de verschillende adviezen uit de raden wordt nog voorbereid na verwerking van de 

adviezen en zal vervolgens ook bezorgd worden aan de adviesraden. 

• Opvang vluchtelingen Oekraïne - laatste update 14/4:  

57 personen worden momenteel opgevangen: nog geen enkele instroom via de reguliere weg 

zoals afgesproken – oproep om mensen te vragen om te stoppen om via andere kanalen mensen 

naar hier te halen voor opvang. Door dit niet te doen, is het voor de diensten niet mogelijk om 

ook de verdere stappen te zetten om aantal aspecten op te vangen: medisch, mutualiteit, 

financiële steun, onderwijs,… 

Elke woensdag en vrijdag is er in de voormiddag ontmoetingsmoment in het GC. 

Binnenkort ook kinderen naar lagere school – tijdens paasvakantie was er vakantiewerking – voor 

secundair wordt er samengewerkt met OKAN-klassen in Overijse en voor kleuters met basisschool 

in Huldenberg. 

Van de gastgezinnen wordt een engagementsverklaring gevraagd om opvang voor minstens 3 

maanden te voorzien. 

 



7.  VARIA  

7.1.  Meifeesten: Beatrijs had vandaag contact met Sam Vanderstraeten nav bestelling voor de 

ontvangst van nieuwe inwoners (zaterdag meifeesten) waar wereldwinkel ook een standje 

zal hebben – Sam stelde vraag of er interesse is om dit op zondag ook te doen. 

Wereldwinkel wil niet als enige ook op zondag nog een stand maken. GROS besloot vorige 

bijeenkomst al om niet deel te nemen en blijft bij dit standpunt aangezien het er niet op 

lijkt dat er nog andere adviesraden aanwezig zullen zijn. 

7.2.  Activiteiten Wereldwinkel: op 14/5 terras voor wereldwinkel + op 22/5 is er 

wereldwinkelontbijt in het SJC Koldam 

7.3.  Oxfam-magazine: Oxfam heeft een nieuw magazine ter vervanging van het Fair-

magazine. Oxfam Wereldwinkel + Oxfam Solidariteit zijn nu 1 grote koepel ‘Oxfam’ die nog 

1 magazine verspreidt (Oxfam-magazine). Dit zal in de toekomst opnieuw via post verspreid 

worden in Hoeilaart dankzij de financiële steun van GROS. 

7.4.  Nieuws van Martin De Kegel: nu vrijdag in Buizingen solidaire maaltijd ten voordele van 

Martin De Kegel – waarschijnlijk de laatste keer nav het 20-jarig bestaan. 

7.5.  BIB-aankoopsuggestie: Joke stuurde een suggestie voor aankoop van een boek voor de 

bib – Frank en Beatrijs bekijken of de aankoop via de GROS kan gebeuren. 

7.6.  Druifkracht: Rein promoot de activiteit die dit weekend doorgaat. 

7.7.  Scholenaanbod najaar 2022: Anita gaat op zoek naar suggesties voor het 

scholenaanbod dat de GROS kan aanbieden in de maand november.  

7.8.  FT-placemat is klaar en de voorraad kan opgehaald worden aan de balie van het GC.  

7.9.  Het overleg rond de evaluatie van het subsidiereglement dat gepland werd op 9 mei mag 

doorgaan bij Beatrijs en Frank. 

 

Oproep voor agendapunten volgende vergadering gezien de hoge frequentie van vergaderen >> 

Marijke stuurt oproep tijdig door zodat er een aantal punten aangereikt kunnen worden door de 

GROS-leden.  

Volgende bijeenkomst(en):  

maandag 23 mei - donderdag 23 juni 


